
KLASA:023-01/21-01/454
URBROJ:2163-7-01-06-0528-23-36
Pula, 09.12.2022

Članovima Koordinacijskog vijeća 
za Urbano područje Pula
- prema dostavnoj listi

PREDMET: Zapisnik sa 4. sjednice Koordinacijskog vijeća za Urbano područje 
Pula

MJESTO ODRŽAVANJA:      Sala Poglavarstva, Grad Pula, Forum 1

DATUM:                                   28.11.2022.

POČETAK:                               11:00 h

ZAVRŠETAK:                          11:50 h

PRISUTNI:                                prema potpisnoj listi

Svi članovi Koordinacijskog vijeća pozvani su 09. studenog 2022. na prisustvovanje četvrtoj 
sjednici Koordinacijsko vijeća 28.11.2022.godine.



PRISUTNI ČLANOVI:   

Dnevni red treće sjednice Koordinacijskog vijeća: 

1. Uvodno obraćanje predsjednika Koordinacijskog  vijeća – gradonačelnika Grada Pule, 
dr.sc. Filipa Zoričića, prof.

2. Usvajanje zapisnika sa treće sjednice
3. Obavijest o Nacrtu Poziva za utvrđivanje ispunjenosti preduvjeta za provedbu 

mehanizma integriranih teritorijalnih ulaganja (ITU mehanizma) u financijskom 
razdoblju 2021. – 2027, objavljenog od strane MRRFE-u

4. Strateška procjena utjecaja na okoliš (SPUO) – izvještaj o ključnim  fazama provedbe
5. Nacrt Strategije razvoja urbanog područja Pula (SRUP) za razdoblje od 2021.do 2027. 

– završna prezentacija
6. Nacrt Akcijskog plana – davanje mišljenja
7. Razno

Ad1 
Sjednicu je otvorila Samanta Barić, iz odsjeka za provedbu ITU mehanizma, koja je 
pozdravila sve prisutne i zahvalila na odazivu. naglasivši da se radi i o posljednjoj sjednici 
Koordinacijskog vijeća u 2022. godini. Evidentirano je prisustvo 8 članova od 8 te je 
postignut kvorum. Dnevni red je dostavljen članovima vijeća u pozivu na sjednicu te imajući 
u vidu da nije bilo primjedbi isti se smatra usvojenim zaključila je Barić i predala riječ 
gradonačelniku Grada Pule Pola g. dr.sc. Filipu Zoričiću, prof . Gradonačelnik je pozdravio 
sve prisutne te naglasio važnost današnje sjednice i pozvao prisutne da razmotre i daju svoje 
pozitivno mišljenje da se usuglase na Nacrt Strategije razvoja urbanog područja Pula (SRUP) 
i Nacrt Akcijskog plana za razdoblje od 2021.do 2027. imajući u vidu da se radi o ključnim 
dokumentima koji će omogućiti da se Grad Pula Pola, kao ITU grad središte urbanog područja 
Pula prijavi na Poziv MRRFEU  za utvrđivanje ispunjenosti preduvjeta za provedbu 
mehanizma integriranih teritorijalnih ulaganja (ITU mehanizma) u financijskom razdoblju 
2021. – 2027. Gradonačelnik je predao riječ čelnici ITU PT Pula, Anji Ademi mag. fin, u cilju 
nastavka sjednice, te naglasio da će kasnije biti mjesta za raspravu.
Čelnica ITU PT Pula, Anja Ademi pozdravila je sve  prisutne te se osvrnula na cjelokupni 
proces pripreme i usvajanja dokumenata, za čiju je izradu Grad Pula Pola predvodnik, a koji 
predstavljaju preduvjet za provedbu mehanizma integriranih teritorijalnih ulaganja u 
perspektivi 2021.2027. godine Informirala je članove Koordinacijskog vijeća da se nedavno 
održane dvije sjednice Partnerskog vijeća kada su prezentirani Strategije razvoja urbanog 
područja Pula (SRUP) i Nacrt Akcijskog plana za razdoblje od 2021.do 2027. Tijekom 
sjednica analiziralo se raspravljalo o dokumentima upravo u cilju da se utvrdi da se dionici 
odnosno članovi Partnerskog vijeća slažu s predočenom dokumentacijom. Nadalje, gđa 
Ademi objasnila je kako su prezentirani strateški projekti za urbano područje Pula a koji su 
već izabrani i odobreni od strane Koordinacijskog vijeća. Za strateške projekte predviđene su 
izravne dodjele dok će za ostale projekte biti raspisani grantovi. Obavijestila je članove vijeća 
da se alokacija sredstava za predmetno financijsko razdoblje predviđa u iznosu od 33 milijuna 
eura, što je otprilike isti iznos iz prethodnog razdoblja 2014-2020. godine. Čelnica ITU PT-a 
nadodala je da je u procesu odobravanja SPUO (Studije uticanja na okoliš), a koju je Grad 
Pula Pola sukladno zakonskim regulativama dala na izradu, te se očekuje da Povjerenstvo 



nadležnog tijela zaduženog za zaštitu prirode i okoliša Istarske županije da svoje mišljenje 
kako bi se što prije uputili Nacrt SRUP-a i Strateške studije na javnu raspravu odnosno e- 
savjetovanje.

Ad2 
Utvrđeno je da je zapisnik s četvrte sjednice Koordinacijskog vijeća dostavljen svim 
članovima vijeća. Na dostavljeni zapisnik nisu pristigli povratno komentari ni primjedbe. Te 
se isti smatra jednoglasno usvojenim. 

Ad3  
Barić je pozdravila sve  članice i članove Koordinacijskog vijeća Urbanog područja Pula  
naglasivši da Nacrt Poziva iz točke 2. Dnevnog reda objavljen na stranicama MRRFEU-a 
dana 28.10.2022. godine. Članovima Partnerskog vijeća, u pozivu na današnju sjednicu, 
dostavljeni su materijali vezani za točku 2. iz dnevnog reda kako bi imali uvida u sadržaj i 
detalje. 
Barić je objasnila prisutnima da se radi o Nacrtu poziva te da je prema informacijama 
nadležnog ministarstva u planu i službena objava poziva oko 15.12.2022. godine. Krajnji rok 
za podnošenje prijave trebao biti 28.02.2022. godine. Osvrnula se također na to da nisu 
usvojeni Operativni programi, Konkurentnost i kohezija te Integrirani teritorijalni program, a 
nakon usvajanja istih znat će se više relevantnih informacija i detalja o korištenju 
bespovratnih sredstava iz Europskog fonda za regionalni razvoj (u daljnjem tekstu EFRR) i 
Fonda za pravednu tranziciju, sve u svrhu rješavanja specifičnih problema i izazova na 
regionalnoj i lokalnoj razini, i to u cilju jačanja regionalnog razvoja i konkurentnosti.
U prezentaciji osvrnula se ukratko na  nove mogućnosti za korisnike u sklopu perspektive 
ITU mehanizma za razdoblje 2021-2027. istaknuvši prioritete Integriranog teritorijalnog 
programa: industrijska tranzicija hrvatskih regija, jačanje zelenog, čistog i, pametnog i  
održivog gradskog prometa u okviru  integriranog teritorijalnog ulaganja u  gradovima, razvoj 
urbanih područja kao  pokretača regionalnog rasta i razvoja  njihovih funkcionalnih područja 
te  razvoj održivih i zelenih otoka te pravedna tranzicija. U usporedbi s razdobljem ITU 
mehanizma 2014 -2020. te novog razdoblja 2021-2017, predviđeno je povećanje ITU 
alokacija, u prvom se financiralo 8 ITU urbanih aglomeracija dok je za drugo razdoblje 
predviđena alokacija za 22 ITU urbana područja. U Istarskoj je županiji osima Gradu Puli, 
odobren status malog urbanog područja Gradu Pazinu. U novom razdoblju 2021-2027. ITU će 
se mehanizam provoditi kroz prvi, treći i peti cilj Kohezijske politike; konkurentna i 
pametnija Europa, Povezanija Europa i Europa bliža građanima rekla je gđa Barić. Naglasila 
je i da je, u odnosu na prethodno razdoblje, provedba pojednostavljena te postoji veća 
mogućnost postizanja integracije i realokacije sredstava (1 fond: EFRR, 1 Program: ITP ,3 
specifična cilja a veća alokacija iznosi ukupno 681, 275 mln. eura za razliku od prethodnog 
345 mln. eura). Za Prioritet 3. (Razvoj urbanih područja kao  pokretača regionalnog rasta i  
razvoja njihovih funkcionalnih područja te  razvoj održivih i zelenih otoka ) dodijeljeno je 
najviše sredstava i to 509,675 mln., za 1. (Industrijska tranzicija  hrvatskih regija) 30 mln. i za 
2. (Jačanje zelenog, čistog i,  pametnog i održivog  gradskog prometa u okviru  integriranog 
teritorijalnog  ulaganja u gradovima)  141,6 mln. Od ukupne alokacije, prema objavljenom 
Nacrtu poziva, za ITU Urbano područje Pula -Pola predviđeno je 33 mln. eura., što je u 
visini  prethodnog financijskog razdoblja istaknula je  Barić. 
Slijedom navedenog kratko su prezentirane mogućnosti unutar pojedinog Prioriteta: (Jačanje 
održivog rasta i konkurentnosti MSP-ova i otvaranje radnih mjesta u njima, među ostalim i 
kroz produktivna ulaganja,  promicanje održive multimodalne gradske mobilnosti kao dijela 
prelaska na gospodarstvo s nultom neto stopom emisija ugljika – zeleni, čisti, pametni i 
održivi gradski promet te prenamjena Brownfield područja, poticanje integriranog i 



uključivog društvenog i gospodarskog razvoja, razvoja u području okoliša, kulture, prirodne 
baštine, održivog turizma i sigurnosti u urbanim područjima okoliša, kulture, prirodne baštine, 
održivog turizma i sigurnosti u urbanim područjima). Naglašeno je će se ITU aktivnosti 
provoditi na integrirani multi-sektorski način, pozivi će  poticati integrirane projekte kojima 
se odgovara na više razvojnih potreba u urbanom  području. 
U nastavku, Barić je prisutnima objasnila, kroz trenutne aktivnosti koje su u tijeku, sve što su 
Urbana područja dužna provesti: prije svega izrada Nacrta Strategije urbanog područja SRUP-
a (SRUP-a /provedbenih akata, odobravanje  od strane Koordinacijskog vijeća i Partnerskog 
vijeća, te provedba savjetovanja s javnošću), u cilju navedenog je danas i organizirana 
sjednica Partnerskog vijeća, a kako bi na vrijeme poslali prijavu, važno je da imamo pozitivno 
mišljenje na SRUP i na Akcijski plan od strane Koordinacijskog vijeća i Partnerskog vijeća, te 
pokrenuto prethodno e-savjetovanje za SRUP. Sa izradom SRUP-a provodi se paralelno i 
priprema zalihe projekata. Nakon toga slijedi provedba prethodnog vrednovanja SRUP-a. 
Idući korak je Provođenje strateške procjene utjecaja na okoliš za SRUP koja je također u 
tijeku, i na kraju slijedi prijava gradova na Poziv za odabir gradova. Dakle navedene radnje, 
kako je istaknula Barić neophodne su za odobrenje projektne prijave a koja bi, kako je već 
naglašeno, trebala biti spremna za kandidiranje na ne natjecateljski poziv MRRFEU-a do 
veljače 2023. godine. Posredničko tijelo Urbanog područja Pula-Pola (ITU-PT) priprema 
prijavu a čija je svrha donijeti Odluku o utvrđivanju ITU područja za financijsko razdoblje 
2021. – 2027. Nakon objave poziva slijede sektorski dijalozi i prioritizacija projekata 
definiranu kroz listu prihvatljivih intervencija za financiranje putem ITU mehanizma u 
okviru ITP-a (Integriranog teritorijalnog programa) i to do sklapanja Sporazuma o 
provedbi ITU mehanizma. 
Za dodjelu bespovratnih sredstava MRREU-a objavljuje poziv za korisnike nakon čega slijedi 
proces odabira, ugovaranje i provedba projekata. Maksimalan iznos bespovratnih sredstava 
iznosi 85% prihvatljivih troškova, dok preostalih 15% sufinanciraju korisnici 
projekata.
Barić je zaključila informirajući prisutne da će se sa sigurnošću imati sve informacije nakon 
usvajanja ITP-a, te predala riječ čelnici ITU PT-a, Anji Ademi.

Ad4 
Ademi je otvorila 4. točku dnevnog reda informirajući prisutne predstavnike JLS-a o ključnim 
fazama provedbe Strateške procjene utjecaja na okoliš SPUO-a, objasnila je da su odrađene 
sve preliminarne faze za koje je Grad Pula Pola bio zadužen, te nakon odabira izvođača 
strategije, tvrtke Vitaprojekt d.o.o., te je ista  pripremljena u skladu sa zakonskim okvirima 
zaštite okoliša i održivog razvoja. Grad Pula Pola dostavio je SPUO Istarskoj županiji radi 
davanja mišljenja, kao tijelu više razine sukladno regulativama strateškog planiranja. 
Osnovano je Povjerenstvo za SPUO unutar kojeg su članovi iz Istarske županije 
zaduženi za zaštitu prirode i okoliša, javne ustanove „NaturA Histrica“ te predstavnici 
Grada Pula Pola zaduženi za strateško planiranje. Početkom prosinca planiran je sastanak 
Povjerenstva nakon donošenja mišljenja kako bi se sva dokumentacija uputila Zavodu za 
zaštitu okoliša i prirode te Ministarstvu gospodarstva i održivog razvoja RH. U cilju 
dobivanja mišljenja o prihvatljivosti strategije, programa ili plana za ekološku mrežu, 
naglasila je Ademi. Kako bi se ispoštovali rokovi predviđeni nacrtom natječaja za ITU 
mehanizam potrebno je prije toga uputiti nacrte SRUP-a i SPUO-a na javno savjetovanje. 
Čelnica ITU PT Ademi je izjavila  da sve ide po planu te da se očekuje uskoro okončanje 
postupka i usvajanja SPUO-a.



Ad5 i A6
Slijedila je završna prezentacija Nacrta Strategije razvoja urbanog područja Pula (SRUP-a), 
predala je riječ Ani Devčić, predstavnici izvođača SRUP-a i Akcijskog plana za razdoblje od 
2021.do 2027. Ista je pozdravila sve prisutne i pojasnila da mijenja kolegu Maria Gregara te 
da će ispred Urbanexa d.o.o predstaviti ukratko relevantne točke strategije. U svom uvodu 
podsjetila je da se odradilo tri faze izvedbe: analiza stanja u kojoj su se prikupljali podaci a svi 
ti elementi koji su bili poduprijeti participativnom procesom razrađeni su u Strateškom 
okviru, a kojem su pridodani projekti koji su planirani i indikativne financijske vrijednosti 
koje su sumirane kroz Akcijski plan. Nakon navedenog procesa definirana je vizija razvoja 
koja bi glasila „ Urbano područje Pula stvara preduvjete za kvalitetan život i rad te 
društveni i prostorni napredak na temeljima zelenog i održivog razvoja“, kroz takvu 
viziju vidljiva su tako reći četiri sloja u prostoru koja su onda pretvorena u strateške ciljeve s 
pripadajućim posebnim ciljevima i mjerama: 1. Prostor visokog životnog standarda, 2. 
Prostor dostupnih sadržaja, 3. prostor širokih mogućnosti zaposlenja i kvalitetnog 
radnog okruženja te 4. prostor zelenog, čistog i održivog okoliša, objasnila je Devčić. 
Strateški su projekti još morali posebno biti opisani prema smjernicama ministarstva. Što se 
tiče Akcijskog plana, Devčić je ponovila važnost odluke odabira strateških projekata te baze 
projekata uvrštenih u strategiju. Na temelju toga bilo je moguće napraviti indikativni 
financijski okvir koji je sastavni dio Akcijskog plana koji je moguće ažurirati odnosno unositi 
izmjene i dopune. Sažetak Akcijskog plana je onda strukturiran u samom dokumentu kroz 
poglavlje 11. što predstavlja indikativni financijski okvir a sam akcijski plan se može dalje 
ažurirati. Sve tri faze procesa izrade strategije su završene, a bilo je uključeno i vanjsko 
vrednovanje koje je pratilo, procjenjivalo i davalo svoje mišljenje, sugestije i prijedloge na 
izradu strategije od strane Urbanexa d.o.o., a isti su na kraju usvojeni u dokument. To je 
dovelo Strategiju u zrelu fazu. Što se tiče slijedećeg koraka izrađivača Urbanex d.o.o. isti 
mora uskladiti Strategiju sa SPUO, kada ista bude završena, dakle pripremiti dokument 
odnosno završiti ga da bude spreman za prijavu na ITU poziv. Očekuje se dakle odluka 
vezana za SPUO-a kako bi nakon toga SRUP- bio dostavljen na javnu raspravu odnosno 
savjetovanje. 

Barić je zahvalila Devčić na njezinom izlaganju te pozvala prisutne članove Koordinacijskog 
vijeća na glasanje odnosno davanje mišljenja na Nacrt SRUP-a i Nacrt Akcijskog plana za 
razdoblje od 2021.do 2027., a u koje su uvrštene primjedbe i komentari sa zadnje sjednice 
Partnerskog vijeća. Nakon glasanja za davanje mišljenja, Barić je utvrdila da su predstavnici 
JLS odnosno članovi Koordinacijskog vijeća dali pozitivno mišljenje na Nacrt SRUP-a i 
Akcijskog plana odnosno isti su jednoglasno usvojeni. 

Ad7
Na pitanje koliko je utrošeno iz prethodnog razdoblja ITU mehanizma 2014-2020. godine, 
Čelnica ITU PT-a, Ademi, odgovorila je da su utrošena gotovo sva sredstva a razlika ne 
utrošenih sredstava se odnosi jedino na onaj dio gdje se odustalo od projekta Mehanika. 
Ujedno je i naglasila da su neki projekti već završeni a da se planira i u roku dovršenje ostalih 
projekata koji se kasnije odobreni, osvrnuvši se posebno na projekt Sveučilišta Jurja Dobrile u 
Puli, kao jednog od strateških projekata iz prošlog razdoblja. Između ostaloga obavijestila je 
prisutne da je sukladno uputama nadležnog Ministarstva za iduće razdoblje potrebno pažljivo 
planirati projekte, posebno strateške, na način da isti imaju učinak integriranih projekata koji 
bi doprinijeli razvoju cijelog urbanog područja Pula a ne isključivo rješavanju problema 
pojedine JLS. Na odgovor su se nadovezali načelnici općina Svetvinčenat i Barban, g. Dean 
Perković i g. Dalibor Paus koji su iznijeli svoje zadovoljstvo sudjelovanjem u ITU programu 
u razdoblju 2014-2020. pojasnivši da su završili svoje projekte i da se čeka zadnja uplata i  



istaknuli da takve projekate ne bi imali mogućnost financirati iz lokanih proračuna, te da zato 
imaju pripremljene ili su u fazi pripreme dokumentacije za projekte za novo financijsko 
razdoblje 2021.-2027.
Barić zahvalila je svima na aktivnom sudjelovanju i suradnji te zaključila četvrtu, ujedno i 
zadnju sjednicu Koordinacijskog vijeća u 2022. godini.

Završeno u 11:50 sati.

Prilozi:
1. Potpisna lista
2. Punomoć Općina Medulin

PREDSJEDNIK KOORDINACIJSKOG 
VIJEĆA URBANOG PODRUČJA PULA

GRADONAČELNIK GRADA PULA-POLA

Dr. sc. Filip Zoričić, prof.

DOSTAVITI:

GRAD VODNJAN-DIGNANO
Gosp. Edi Pastrovicchio, gradonačelnik

OPĆINA BARBAN
Gosp. Dalibor Paus, načelnik

OPĆINA FAŽANA
Gosp. Radomir Korać, načelnik

OPĆINA LIŽNJAN-LISIGNANO
Gosp. Marko Ravnić, načelnik

Općina MARČANA
Gosp. Predrag Pliško, načelnik

OPĆINA MEDULIN
Gosp. Ivan Kirac, načelnik

OPĆINA SVETVINČENAT
Gosp. Dean Perković, načelnik



Ovo je elektronički dokument sukladan uredbi (EU) broj 910/2014. 
Skeniranjem ovog QR koda, sustav će vas preusmjeriti na stranice izvornika 
ovog dokumenta, kako biste mogli provjeriti njegovu autentičnost.


		2023-01-25T14:00:16+0100




